
Šéf europoslanců: Nelze odmítat kvóty, a přitom mít dotace 

Evropané by neměli kvůli atentátům v Paříži měnit svůj postoj k migrační krizi a 

nechat se přesvědčit o tom, že se mají preventivně s podezřením dívat na 

všechny syrské uprchlíky. Na konferenci v Berlíně to řekl předseda Evropského 

parlamentu Martin Schulz. Zdůraznil také, že EU může uprchlickou vlnu zvládnout 

jen tehdy, když budou její členové solidární.  

„ Ti, kteří nyní tlačí na to, aby se po Paříži změnila politika….ti se dopouštějí 

trestuhodné instrumentalizace,“ řekl Schulz. 

Pokud Evropa začne po teroristických útocích ve Francii považovat všechny 

migranty ze Sýrie za podezřelé, pak to podle něj bude malé vítězství pro radikály 

z hnutí Islámský stát. 

Schulz řekl , že EU musí být tváří v tvář „epochální“ uprchlické krizi solidární. 

„ Když se někdo dovolává jen svých národních zájmů…pak to nakonec přinese 

výsledky , které nejsou k užitku nikomu,“ uvedl šéf EP, podle něhož není možné 

zároveň čerpat finance ze strukturálních fondů a odmítat solidaritu s ostatními 

například nepřijetím kvót na přerozdělení migrantů. 

Kvóty pro povinné rozdělení 120.000 uprchlíků mezi unijní země schválili v září 

ministři vnitra EU. Proti byly Česko, Slovensko, Rumunsko a Maďarsko. 

 

Německo a Rakousko žádají spravedlivé rozdělování běženců v EU 

Německo a Rakousko žádají spravedlivé rozdělování běženců mezi členské státy 

Evropské unie a zlepšení ochrany vnějších hranic osmadvacítky. Novinářům to 

řekli německá kancléřka Angela Merkelová a její rakouský protějšek Werner 

Faymann , kteří spolu ve čtvrtek jednali v Berlíně. 

„ Téma uprchlíků nemá řešení na německo- rakouské hranici, ať už jde o omezení 

jejich počtu, o zajištění pořádku, nebo o legalizaci jejich pobytu. Musí se to dít 

na vnější hranici Evropské unie, „ prohlásila Merkelová. Vyzvala proto 

k urychlenému vybudování evropských registračních středisek, takzvaných 

hotspotů, v Řecku a v Itálii. 



„ Tyto hotspoty musí být kromě registračních center také místem pro 

spravedlivé rozdělování běženců v Evropě a musí být možnost posílat z nich do 

zemí jejich původu ty, kdo nemají nárok na azyl,“ řekla kancléřka. 

S Rakouskem prý úzce spolupracuje na tom, aby se podařilo vytvořit trvalý 

mechanismus rozdělování běženců v EU. 

! Stále se ozývá volání po nějakých jednoduchých řešeních, která bychom měli 

uplatnit na naší hranici. Žádná jednoduchá rozhodnutí ,která by byla udržitelná a 

čestná , ale neexistují,“ řekl rakouský kancléř. 

Merkelová a Faymann také vyzvali k posílení evropské agentury Frontex, aby 

mohla lépe zajišťovat bezpečnost vnější hranice EU. Podle nich je rovněž nutná 

spolupráce s Tureckem, přes jehož území v současnosti přichází na území Unie 

nejvíce uprchlíků. 

Srbsko a Makedonie mezitím začaly povolovat přechod přes svoje území jen 

uprchlíkům ze Sýrie, z Afghánistánu a Iráku. Všichni ostatní migranti jsou na 

srbských a makedonských hranic vraceni zpět. 

Podobné opatření už začalo uplatňovat také Slovinsko a ekonomické migranty na 

své území nepouští ani Chorvatsko. 

 


